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 شرکت دانش بنیان مجموعه ای است که به منظور هم افزایی 
علم و ثروت، توسعه اقتصاد دانش محور، تحقق اهداف علمی و 
اقتصادی که شامل گسترش و کاربرد اختراع و نوآوری هستند، 
تشکیل می شود. فرآیند تجاری سازی نتایج تحقیق و توسعه 
شامل طراحی و تولید کالا و خدمات در حوزه فناوری های 
برتر و با ارزش افزوده فراوان، از دیگر ویژگی های این دست از 
فعالان اقتصادی است. یکی از موارد مهم در اقتصاد کشور که 
در سیاست های اقتصاد مقاومتی نیز بر آن تاکید شده و می تواند 
به رونق تولید و اشتغال کمک کند، دانش بنیان کردن اقتصاد 
و از طریق توسعه شرکت های دانش بنیان در حال انجام است. 
این در حالی است که دانش بنیان ها مشکلات زیادی دارند که 
شامل مشکلات گمرکی، واردات مواد اولیه، مالیات و... می شود 
که صاحبان شرکت های دانش بنیان در حال  حاضر مشغول 
دست وپنجه نرم کردن با این مشکلات هستند، بنابراین باید 
مسیر هموارتری برای توسعه اقتصاد دانش بنیان فراهم شود؛ 
راهی که تاکنون ایجاد نشده و از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی انتظار می رود، نگاه ویژه تری به این شرکت ها در فضای 
اقتصاد کشور داشته باشند. در واقع، شرکت های دانش بنیان باید 
به صورت خاص در فضای اقتصادی کشور دیده شوند؛ اقدامی که 
تاکنون اتفاق نیفتاده است. البته اقدامات موثری مانند راه اندازی 
صندوق نوآوری و شکوفایی نیز انجام شده که بدون شک بازوی 
کمک کننده مناسبی برای توسعه دانش بنیان هاست. چنانچه 
تاکنون در زمینه ضمانتنامه ها و وام های استارت آپی کمک 
شایانی به کسب وکارهای نوین کرده است. این در حالی است که 
تاکنون بیشتر تصمیم گیری ها و عملکردهای این حوزه، بیشتر 
جنبه نمایشی داشته که البته تاحدی این نمایشی بودن لازمه 
توسعه اکوسیستم دانش بنیان هاست، چرا که بخش زیادی از 
نیاز دانش بنیان ها، دیده شدن آنها در رسانه ها و مجامع مختلف 
است. به عبارت دیگر، زمانی که نام دانش بنیان ها مطرح شود، 
می تواند رویکرد مثبتی در توسعه اقتصاد دانش بنیان به وجود 
بیاورد. بیشتر صاحبان و متولیان شرکت های دانش بنیان تولیدی 
به ویژه آن دسته از شرکت هایی که در زمره تولید نوع یک هستند 
و سابقه زیادی دارند، خواهان تسهیلگری در امر تولید هستند و 
انتظار دریافت حمایت های همه جانبه از سوی نهادهای دولتی را 
ندارند. برای مثال، بیشتر شرکت های نفت و گاز درباره مشکلات 
در برق و گازرسانی گلایه مند هستند. موضوع دیگری که در این 
زمینه وجود دارد، این است که شرکت های بزرگ تولیدی در 
اکوسیستم دانش بنیان بیشتر از اینکه موردحمایت واقع شوند، 
مورد هجمه برخی نهادها واقع می شوند و این سد راه توسعه 
آنهاست. امروز که در قرن ۲۱ زندگی می کنیم، نیازی به ایجاد 
برخی زیرساخت ها برای توسعه اقتصاد دانش بنیان نیستیم، 
چراکه امروزه دنیا، دنیای تسهیل گری است و در همه جای دنیا 
مشغول تسهیل فرآیندها هستند. برای حل بسیاری از مشکلات، 
نیازمند شفاف سازی در عبارت ها و واژه ها هستیم. برای مثال، 
وقتی درباره خام فروشی صحبت به میان می آید، باید روشن شود 
که منظور از خام فروشی چیست؟ به عبارت دیگر، امروز ما نیازمند 
مشخص شدن تعاریف هستیم. در بخش صادرات هم، معضلات 
عدیده ای وجود دارد که نیازمند اعمال توجه از سوی دولت است. 
قیمت گذاری های دستوری و تصمیمات یک شبه و شتابزده، 
توسعه اقتصادی دانش بنیان ها را با مشکل مواجه می کند. 
چند سالی می شود که در قالب همایش ها و رویدادهای متنوع، 
صحبت هایی درباره مشکلات دانش بنیان ها مطرح می شود، اما 
بسیاری از معضلات بر جای خود باقی است. نکته ای که مدتی 
می شود، زیاد درباره آن شنیده ایم، این است که هم اکنون کشور 
به کارخانه نیاز ندارد، بلکه نیاز کشور به ایجاد بنگاه های صنعتی 
نوآور است که مبتنی بر نیاز بازار فعالیت کنند تا بتوانند سهم 

مناسبی از بازار بزرگ کشور و منطقه را تصاحب کنند. 

 نیازمند شفاف سازی هستیم
یادداشت

   امیرهومن کریمی
 فعال دانش بنیان 

نکتــــه
 

  رابرت مالی نماینده ویژه آمریکا در امور ایران مدعی 
است ایران و آمریکا به صورت غیرمستقیم در حال مذاکره 
هستند. چرا آمریکا از یک طرف عنوان می کند برجام از 
دستور کار خارج شده و از سوی دیگر به دنبال مذاکره 

غیرمستقیم با ایران است؟
رفتار  برجام  مقابل  در  آمریکا   
است.  گرفته  پیش  در  متناقضی 
در شرایط کنونی اختلاف نظر بین 
کشورهای اروپایی یعنی آلمان، فرانسه 
و انگلیس با آمریکا پیرامون برجام 
و ضرورت بازگشت همه طرف های 
مذاکره به میز مذاکره وجود دارد. آقای 
بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا به تازگی عنوان کردند که برجام 
تنها راه حل برای گفت وگو و مذاکره با 

ایران به شمار می رود و به همین دلیل باید مذاکرات از سر گرفته 
شود. این موضوع نشان می دهد که کشورهای اروپایی در زمینه 
برجام مسیر خود را از آمریکا جدا کردند. در چنین شرایطی 
آمریکا تلاش می کند روند مذاکرات احتمالی را در آینده تخریب 
کند. این در حالی است که در پشت پرده پیام ها و سینگال هایی 
ارسال می کنند که آمادگی دارند با ایران مذاکره کنند. سفر 
وزیر خارجه قطر به ایران به همین دلیل بود و وی حامل پیام 
آمریکایی ها برای ایران بود. این وضعیت نشان می دهد که مقامات 
دولت آمریکا در فضای رسانه ای رویکرد دیگری در پیش گرفته اند 
اما در پشت پرده به شکل دیگری عمل می کنند و با ارسال پیغام 
برای ایران خواستار مذاکره هستند. این وضعیت نشان می دهد که 
در بین مقامات آمریکایی اختلاف نظرهایی نیز وجود دارد. حتی 
وزارت خارجه آمریکا و آقای بلینکن تلاش می کند که برجام را 
حفظ کند. این در حالی است که برخی شخصیت های افراطی 
آمریکا به خصوص جمهوری خواهان و جمهوری خواهانی که در 
کنگره حضور دارند تلاش می کنند که برجام را به حاشیه ببرند و 

امتیازی به ایران ندهند. 
  اختلاف نظرها بین آمریکا و کشورهای اروپایی و 
همچنین در بین مقامات آمریکا بر سر برجام درباره چه 

موضوعاتی است؟
  در این زمینه بر سر نحوه برخورد با ایران در زمینه های مختلف 
اختلاف نظر وجود دارد. برخی برجام را بهترین راه حل برای به 

نتیجه رسیدن پرونده هسته ای ایران 
می دانند و معتقدند دیپلماسی بهترین 
شیوه برای برخورد با ایران است. این در 
حالی است که برخی با رویکرد افراطی 
به دنبال برخورد نظامی و سخت با ایران 
هستند. با این وجود به نظر می رسد در 
آینده ای نزدیک در پشت پرده شرایطی 
فراهم خواهد شد که ایران و کشورهای 
غربی به میز مذاکره در وین بازخواهند 
گشت و مذاکرات از سر گرفته شود. 
هنوز روزنه های امیدی برای بازگشت 
ایران و  به میز مذاکرات از سوی 
کشورهای غربی وجود دارد. آقای 
بورل نیز به دنبال این است که ایران 
و کشورهای۱+4 را در وین گرد هم 
بیاورد. این در حالی است که سفر قریب 
الوقوع آقای رافائل گروسی به تهران نیز 

می تواند در این زمینه موثر باشد. 
از مذاکرات  آمریکا    هدف 
پشت پرده با ایران چیست؟ وزیر 
خارجه قطر حامل چه پیامی برای 

ایران بود؟
 آقای محمد بن عبدالرحمان آل ثانی، وزیر خارجه قطر صریحا 
اعلام کرد که حامل پیامی از سوی آمریکا برای ایران است. این 
موضوع نشان می دهد که آمریکا به دنبال این است که برای از 
سرگیری مذاکرات در وین برای ایران پیش شرط هایی را قرار 
بدهند. این در حالی است که ایران عنوان می کند بازگشت به میز 
مذاکرات باید همراه با گام های عملی باشد. مهم ترین گام های 
عملی نیز این است که آمریکا بخش هایی تحریم هایی که از 
سال۲0۱8 علیه ایران اعمال شده را لغو کنند. بیش از۱700 
مورد تحریم در طول چهار سال گذشته علیه ایران اعمال شده که 
بخش مهمی از این تحریم ها باید لغو شود تا ایران به میز مذاکره 

با آمریکا بازگردد. 
  چرا کشورهای اروپایی مواضع گذشته خود را نسبت 
به برجام دنبال نمی کنند و با مطرح کردن مسائل حقوق 
بشری تلاش می کنند ایران را تحت فشارهای بیشتری 

قرار بدهند؟
 پس از اتفاقاتی که در ایران به وجود 
آمد کشورهای اروپایی با مطرح کردن 
مسائل حقوق بشری تلاش کردند 
فشارها را به ایران افزایش بدهند. 
این در حالی است که موضوع حقوق 
بشر همواره برای کشورهای غربی 
دستاویزی برای تحت فشار قرار 
دادن کشورهای دیگر بوده و این 
موضوع درباره ایران نیز وجود داشته 
است. ایران دارای برگ هایی است 
که می تواند از آنها در مقابل این فشارها استفاده کند. یکی از 
برگ های برنده ایران در مقابل زیاده خواهی های کشورهای غربی 
افزایش میزان غنی سازی اورانیوم به60 درصد بوده است. فرانسه، 
انگلیس و آلمان ثابت کردند که در نقش ابزاری برای فشار به ایران 
توسط آمریکا به بازی گرفته شده اند. به نظر می رسد این سه کشور 
به دستور آمریکا و اسرائیل علیه ایران عمل می کنند. اتحادیه 
اروپا در حین رخ دادن اتفاقات اخیر در ایران موضع خصمانه 
علیه جمهوری اسلامی اتخاذ کرد و نشان داد که اتحادیه اروپا 

تابع سیاست های آمریکاست. تحریم 
کردن برخی شخصیت ها و نهادهای 
جمهوری اسلامی نوعی دخالت آشکار 
در مسائل داخلی جمهوری اسلامی 
به شمار می رود. به هر حال ایران یک 
کشور مستقل و تأثیرگذار در منطقه 
است و اتفاقاتی که در ماه های اخیر در 
ایران رخ داد با هوشیاری و هوشمندی 
مسئولان جمهوری اسلامی به پایان 
رسید. متأسفانه دخالت رسانه های 
اتحادیه اروپا و دخالت آمریکا در سطح 
امور خارجه  رئیس جمهور و وزیر 
و بیانیه هایی که برخی کشورهای 
اروپایی در جهت حمایت از اعتراض 
ن  گا کنند

برای حمله به اماکن دولتی حکایت 
از یک نوع دشمنی نهفته از سوی 
اتحادیه اروپا نسبت به جمهوری 
اسلامی دارد. به همین دلیل تحریم 
نهادی های  و  شخصیت ها  برخی 
و  اسلامی  جمهوری  با  مرتبط 
بیانیه هایی که اتحادیه اروپا علیه 
ایران صادر می کرد نشان می دهد 
که اتحادیه اروپا تحت تأثیر لابی های 
صهیونیستی و آمریکایی قرار دارد. 
سه کشور انگلیس، فرانسه و آلمان 
در طول مذاکرات هسته ای هیچ گونه 
همراهی با جمهوری اسلامی برای به 
توافق رسیدن مذاکرات نکردند. این 
در حالی است که در برخی مقاطع 
اگر همراهی کشورهای اروپایی وجود 
داشت احتمال توافق بیشتر می شد و 
طرفین می توانستند به توافق دست 
پیدا کنند. این اتفاقات در حالی رخ 
می دهد که اتحادیه اروپا به دلیل قطع 
گاز روسیه به اروپا نیازمند صادرات گاز ایران به اتحادیه اروپاست. 
به همین دلیل نیز کشورهای اروپایی در رفتار خود با جمهوری 
اسلامی باید منصفانه تر عمل کند. در غیر این صورت ایران 
برگ های برنده ای در اختیار دارد که در زمان مناسب علیه آنها 

استفاده خواهد کرد. 
  سفر قریب الوقوع گروسی به تهران به چه میزان 
می تواند معادلات بین ایران و کشورهای غربی را در 

راستای احیای برجام تغییر بدهد؟
 ایران باید برای آژانس بین المللی انرژی هسته ای ضرب الاجل 
تعیین کند. در سفر آقای گروسی به ایرآنکه در آینده ای نزدیک 
انجام خواهد شد مسائل مهمی مانند فردو، غنی سازی60 

درصدی و بازرسی سرزده بازرسان صورت خواهد گرفت. این 
در حالی است که در طول ماه های اخیر شورای حکام تحت تأثیر 
آمریکا و کشورهای اروپایی دو قطعنامه علیه ایران صادر کرده 
است. این موضوع نشان می دهد که آژانس بین المللی انرژی 
هسته ای نیز از استقلال در تصمیم گیری برخوردار نیست و در 
این زمینه تحت تأثیر فشارهای آمریکا و غرب است. به همین دلیل 
آقای گروسی باید تضمین بدهد که در سفر به ایران مسائل فنی 
و حرفه ای را مورد توجه قرار بدهد و زیاد تحت تأثیر کشورهای 
اروپایی و آمریکا قرار نگیرد. به نظر می رسد سفر آقای گروسی به 
ایران در گزارشی که وی در آینده به شورای حکام و کشورهای 

غربی می تواند کاملا موثر باشد. 
  با توجه به شرایط موجود آیا باید احیای برجام را 

موضوعی سخت و غیرقابل دسترس دانست؟
 واقعیت این است که مسائلی که در درون برجام نیست و 
ارتباطی به متن برجام ندارد باعث شده که تاکنون مذاکرات 
به نتیجه نرسد. بااین حال جمهوری اسلامی ایران و تیم 
مذاکره کننده ایرانی در مذاکراتی که در طول ماه های گذشته 
در وین انجام شد، یکسری راهکارها ارائه داد که این راهکارها 
مبتنی بر منافع ملی است. 4 سند حقوقی، مالی، اقتصادی 
و فنی از سوی تیم مذاکره کننده ایرانی به گروه ۱+4 در وین 
ارائه شد و تقریبا هر 4 سند ظاهرا از سوی ۳ کشور اروپایی 
موردپذیرش قرارگرفته است. سه کشور اروپایی هم به این نتیجه 
رسیدند که از رهگذر تحریم ها نخواهند توانست ایران را وادار 
به تسلیم کنند. لذا تیم مذاکره کننده 
ایران با راهبردهایی که صورت گرفت 
و برنامه ریزی های کاملًا دقیق و موفق 
توانستند طرف های اروپایی را قانع کنند 
که برای ادامه همکاری و رسیدن به یک 
نقطه قابل اتکا بین ایران و کشورهای 
اروپایی باید تحریم ها لغو شود. باید 
یک سازوکار قانونی ایجاد شود تا از 
رفتارهای فراقانونی هر کشوری در 
مذاکرات جلوگیری کند. کشورهای 
طرف حساب ایران در مذاکرات باید 
متعهد شوند تا همگی نسبت به تعهدات 
پایبند خواهند بود و در صورت عدم 
پایبندی جریمه ای برای آن در نظر 
گرفته شود. متأسفانه لابی صهیونیستی 
در این مذاکرات وارد عمل شده و سعی کرده از ابتدای گفت وگوها 
تأثیر بگذارد. هرچند که تیم رئیس جمهور آمریکا نگاه مثبتی 
نسبت به رژیم صهیونیستی ندارد اما شاهد هستیم که تروئیکای 
اروپایی تحت فشار آمریکا اظهارات متناقض و رفتار پارادوکسی 
از خود نشان می دهند. به هرحال مسائلی در مذاکرات مطرح 
است که نیاز به بررسی طرفین دارد و ایران و آمریکا در حال 
بررسی شرایط برای رسیدن به یک تصمیم منطقی و صحیح 
هستند. در این زمینه برخی کشورها مانند اسرائیل تلاش 
می کنند مسیر مذاکرات را به بن بست بکشانند. به همین دلیل 
اگر طرفین به دنبال این هستند که مذاکرات به نتیجه برسد باید 
در برخی رویکردهای خود تجدید نظر کنند. این در حالی است 
که ایران نیز حسن نیت خود را در این زمینه نشان داده و برای به 
نتیجه رسیدن مذاکرات تلاش می کند. البته این تلاش منوط به 
این است که نقطه نظرات و دیدگاه های ایران موردقبول طرفین 
قرار بگیرد. به هرحال ایران در مذاکرات دارای دغدغه هایی است 
که مهم ترین آن رفع تحریم هاست. تحریم ها در سال های اخیر 
اقتصاد کشور را با چالش هایی مواجه کرده و به همین دلیل باید 
برداشته شود تا ایران بتواند در بازارهای جهانی فعالیت خود را 
از سر بگیرد. در شرایط کنونی بحران اوکراین برای کشورهای 
اروپایی حائز اهمیت است. این اتفاق در حالی رخ می دهد که 
کشورهای اروپایی این احتمال را می دهند که در آینده روسیه 
دیگر به این کشورها گاز ندهد. به همین دلیل ایران می تواند 
بهترین گزینه برای جایگزینی روسیه باشد. در چنین شرایطی 
روس ها تلاش دارند روند مذاکرات را طولانی کنند. بیشتر محور 
مذاکرات چانه زنی های روسیه با سه کشور اروپایی و به صورت 
غیرمستقیم با آمریکاست. ازاین رو به نظر می رسد روسیه خواهان 
تضمین های کتبی از آمریکا برای عدم خروج از برجام است که 
آمریکایی ها چنین تضمینی را نخواهند داد ولی به هرحال روس ها 
تمایل ندارند که به سرعت برجام به سرانجام برسد. این در حالی 
است که در شرایط کنونی تلاش می کنند از برجام در رابطه با 

بحران اوکراین بهره برداری کنند.

به نظر می رسد در آینده ای 
نزدیک در پشت پرده 
شرایطی فراهم خواهد 
شد که ایران و کشورهای 
غربی به میز مذاکره در وین 
بازخواهند گشت و مذاکرات 
از سر گرفته شود. هنوز 
روزنه های امیدی برای 
بازگشت به میز مذاکرات 
از سوی ایران و کشورهای 
غربی وجود دارد

آمریکا تلاش می کند روند 
مذاکرات احتمالی را در 
آینده تخریب کند. این در 
حالی است که درپشت پرده 
پیام ها و سینگال هایی 
ارسال می کنند که آمادگی 
دارند با ایران مذاکره کنند. 
سفر وزیر خارجه قطر به 
ایران به همین دلیل بود و 
وی حامل پیام آمریکایی ها 
برای ایران بود. این 
وضعیت نشان می دهد که 
مقامات دولت آمریکا در 
فضای رسانه ای رویکرد 
دیگری در پیش گرفته اند 
اما در پشت پرده به شکل 
دیگری عمل می کنند

بازگشت به میز مذاکرات 
باید همراه با گام های عملی 
باشد. مهم ترین گام های 
عملی نیز این است که آمریکا 
بخش هایی از تحریم هایی 
که از سال2018 علیه ایران 
اعمال شده را لغو کنند

آرمان ملی-  احسان انصاری: » به نظر می رسد در آینده ای نزدیک در پشت پرده شرایطی فراهم خواهد شد که ایران و کشورهای غربی به میز مذاکره در وین 
بازخواهند گشت و مذاکرات از سر گرفته شود. هنوز روزنه های امیدی برای بازگشت به میز مذاکرات از سوی ایران و کشورهای غربی وجود دارد. آقای بورل 
نیز به دنبال این است که ایران و کشورهای1+4 را در وین گرد هم بیاورد. این در حالی است که سفر قریب الوقوع آقای رافائل گروسی به تهران نیز می تواند در 
این زمینه موثر باشد.« جملات ذکر شده سخنان دکتر حسن هانی زاده، تحلیلگر روابط بین الملل در گفت وگو با »آرمان ملی« است. هانی زاده در این گفت وگو 

به مهم ترین چالش ها و فرصت های پیش روی برجام اشاره کرده که در ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید.

مقام معظم رهبری: 
اختلافات تبدیل به گسل نشود

ادامه از صفحه 6/  حضرت آیت ا... خامنه ای 
افزودند: ایجاد بدبینی میان دسته جات سیاسی، 
بی اعتمادی مردم نسبت به یکدیگر و نسبت 
به حکومت و ایجاد بدبینی بین سازمانها، جزو 
راهبردهای تحقق اهداف بدخواهان ایران است. 
ایشان خاطرنشان کردند: اختلاف هایی قهرا 
وجود دارد اما نباید آنها را به گسل تبدیل کرد؛ 
همچنانکه یک وقت مساله زن را مطرح می کنند 
یک وقت مساله شیعه و سنی، و زمان دیگر مساله 
اختلاف نسلی را. مقام معظم رهبری مهم ترین 
تاکتیک برای گسترش اختلاف را دروغ پردازی 
و شایعه سازی دانستند و تأکید کردند: وقتی 
دشمن، وحدت ملی را آماج حملات خود قرار 
داده باید با حفظ این اتحاد و وحدت، نگذاریم 
در خواسته پلید خود پیروز شود. حضرت آیت ا... 
خامنه ای، ۲۲ بهمن امسال را مظهر اتحاد ملی 
خواندند و گفتند: به توفیق الهی ۲۲ به همن 
امسال مظهر حضور، عزت، اعتماد مردم به 
یکدیگر و اتحاد ملی است. ایشان تأکید کردند: 
توصیه من به آحاد مردم عزیزمان این است که 
سعی کنند این راهپیمایی و روز بزرگ و حرکت 
با شکوه را مظهر اتحاد و اعتماد ملی قرار دهند 
و این پیام را به صراحت به دشمن برسانند که 
تلاش او برای از بین بردن اتحاد ملی خنثی شده 
است و نمی توانند مردم را از یکدیگر و از نظام 
جدا و نظام را به مردم بدبین کنند یا گروههای 
مختلف مردم را به جنگ با یکدیگر بکشانند. 
مقام معظم رهبری با تأکید بر اینکه اختلاف 
نظر و اختلاف سیاسی به طور طبیعی اشکالی 
ندارد، افزودند: اما این اختلاف ها نباید به زد و 
خورد و تهمت زنی و افترا به یکدیگر منتهی 
شود و در مقابل راهبرد دشمن، همه باید راهبرد 
وحدت را اتخاذ کنیم. حضرت آیت ا... خامنه ای 
همچنین در بخش دیگری از سخنانشان، حادثه 
۱۹ بهمن ۵7 را مقدمه ای مؤثر و موج آفرین در 
پیروزی انقلاب دانستند و گفتند: انتشار تصویر 
بیعت همافران با امام بزرگوار در آن روز، تغییری 
اساسی در اوضاع ایجاد کرد، چراکه تنها ابزار 
رژیم حقیر و ظالم پهلوی برای سرکوب مردم، 
ارتش بود اما مردم و انقلابیون با دیدن هم جهتیِ 
ارتش با انقلاب روحیه گرفتند و در مقابل سران 
رژیم و پشتیبانان آمریکایی آن، شکست روحی 

مهمی خوردند. 
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ایشان مهم ترین پیام ۱۹ بهمن ۵7 را نشان 
دادن ترکیب ارتش آینده انقلاب خواندند و 
گفتند: حضور همافران در مدرسه علوی که 
هر روز هزاران نفر از مردم برای بیعت با امام 
به آنجا می آمدند، نشان داد که ارتش آینده، 
ارتشی مردمی، انقلابی، مؤمن، مقیّد به نظم 
و خطرپذیر است. حضرت آیت ا... خامنه ای 
افزودند: خطرپذیری جوانان ارتشی در مقابل 
متجاوزان آن روز یعنی رژیم آمریکا و عوامل 
پهلوی، آن هم در شرایطی که هنوز سرنوشت 
انقلاب معلوم نبود، در سال های متمادی 
پس از انقلاب نیز ادامه یافت و ارتش در 
مقابل همه متجاوزان سینه سپر کرد. ایشان، 
تصویر امام در روز ۱۹ بهمن را تصویر و مظهر 
قدرت، عزت، ایمان تزلزل ناپذیر، مستحکم 
همچون قله دماوند و در عین حال همراه با 
نگاه مهربانانه و پدرانه به جوان های متعلق به 
ارتشِ دوران پادشاهی دانستند و خاطرنشان 
کردند: ارتش در کنار مردم ایستاد و انقلابی 
ماند که این انقلابی بودن مساله مهمی است 
زیرا بعضی ها انقلابی می شوند ولی انقلابی 
نمی مانند اما ارتش جمهوری اسلامی امروز به 
مراتب انقلابی تر، مؤمن تر و خالص تر از روزهای 
اول است و هر جا لازم بوده با جوانمردی و از 
خودگذشتگی در کنار مردم نقش آفرینی و 
برای دفاع از کشور ایستادگی کرده است. مقام 
معظم رهبری مقایسه ارتش امروز با ارتش 
دوران پهلوی را نشان دهنده قدرت و توانایی 
انقلاب برای تحقق کارهای بزرگ خواندند 
و با برشمردن نمونه هایی همچون متلاشی 
شدن چند ساعته ارتش پر طمطراق و پر ادعای 
رضاخانی در مقابل تهاجم شهریور ۱۳۲0، یا 
همدستی ارتش محمدرضا با جاسوس های 
آمریکایی و انگلیسی در ۲8 مرداد ۱۳۳۲ علیه 
دولت ملی و مردم گفتند: ارتش در آن دوره به 
حدی بی هویت، توسری خور و زیر یوغ بیگانگان 
بود که یک تیمسار ارتش جرأت حرف زدن در 
مقابل یک افسر جزء آمریکایی را نداشت. ایشان 
ارتش امروز را نماد استقلال و استحکام، و مورد 
اعتماد و عزیز در بین مردم و مسئولان خواندند 
و افزودند: امروز ارتش با مردم و در کنار مردم 
و جزو مردم است و اگر در گذشته حتی حق 
دست زدن به قطعه هواپیمای خریداری شده 
از آمریکایی ها را نداشت امروز با وجود تحریم، 
خودش سازنده و مبتکر هواپیما و رقم زننده 
کارهای شگفت آورو بزرگ و عزت آفرین برای 
مردم است که نمونه آن دیروز نمایش داده شد. 
حضرت آیت ا... خامنه ای، نتیجه معنوی این 
تلاش ها را دستیابی به بالاترین ارزش یعنی 
محبوب شدن نزد پروردگار دانستند و خطاب 
به ارتشیان گفتند: عزیزان افتخار کنید که جزو 
ارتش جمهوری اسلامی هستید. هم ملت و 
هم مسئولان قدر ارتش را می دانند و شما 
نیز با تقویت نقاط قوت و برطرف کردن نقاط 
ضعف سازمان، قدردان خود باشید. ایشان در 
پایان سخنانشان با ابراز همدردی با مردم 
مصیبت زده از زلزله اخیر در سوریه و ترکیه 
و طلب رحمت برای جان باختگان، گفتند: 
.. کمک هایی  . مسئولان کشور ما نیز بحمدا

کرده و باز هم خواهند کرد. 

 اتفاقاتی در پشت پرده 
برای از سر گرفته شدن 

مذاکرات رخ می دهد  

 حسن هانی زاده در گفت وگو با »آرمان ملی«:      

 سخنگوی کمیسیون عمران مجلس:  
با بحران مدیریت منابع آبی مواجه هستیم

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: از نظر بنده ما با بحران آب مواجه نیستیم بلکه با بحران 
مدیریت منابع آبی روبه رو بوده فلذا با برنامه ریزی و مدیریت 
صحیح می توان آب مورد نیاز صنعت، کشاورزی و شرب را تامین 
کرد. عبدالجلال با اشاره به هشدارها در خصوص کاهش منابع 
آبی کشور، بیان کرد: ما دارای سه منبع آبی هستیم. یکی منابع 
آب های زیر زمینی است که واقعا محدود است. یکی هم منابع 
آب های سطحی مانند رودخانه ها، سدها و آب حاصل از بارش 
باران است. دیگری هم منابع آب دریاهاست. ما این سه منبع 
را برای تامین آب در اختیار داریم. اگر ما شرایط آبی در این سه 
حوزه را بعد از گذشت بیش از 4۳ سال از عمر انقلاب اسلامی 
بررسی کنیم متوجه خواهیم شد که برداشت ما از منابع آب های 
زیر زمینی بیش از میزان آبی است که می توانستیم تولید کنیم. 
وی در ادامه اظهار کرد: به عبارت دیگر آبی که در حوزه منابع زیر 
زمینی تولید شده است کمتر از میزان برداشت ما در طول این 
سال هاست. در خصوص بهره برداری از آب دریا نیز ما تاکنون 
اقدامی انجام نداده ایم. در مقایسه با مصرف امروز دنیا از منابع 
آب دریاها ما تا به امروز اصلا وارد این حوزه نشده ایم. ما بایستی 
برداشت از آب دریا را افزایش دهیم. بهره برداری از آب دریا 
تنها راه نجات ما است. نماینده مردم بندر ترکمن و کردکوی 
در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: در حوزه برداشت از 
منابع آب های زیر زمینی ما خط قرمز را نیز رد کرده ایم. در 
حوزه منابع آب های سطحی نیز ما متأسفانه مدیریت درستی را 
نداریم. ما باید در این مسیر گام برداریم که مدیریت صحیحی را 
در حوزه منابع آب های سطحی و منابع آب دریاها اعمال کنیم. 
اعتقاد بنده بر این است به این شکلی که گفته می شود ما با 
بحران آب مواجه هستیم غلط است؛ بلکه ما در حوزه مدیریت 
با بحران مواجه هستیم. وی در ادامه تاکید کرد: اگر این بحران 
مدیریتی که در حوزه آب وجود دارد مرتفع شود ما هیچ مشکلی 
در این حوزه نخواهیم داشت. از نظر بنده ما می توانیم آب شرب، 
کشاورزی و صنعت را با مدیریت صحیح تامین کنیم. ما در این 
بخش به مدیریت و برنامه ریزی نیاز داریم. وزیر نیرو نیز گام های 
مثبتی را در این حوزه برداشته است که ان شاءا... به نتیجه 

خواهد رسید. 

 ایران باید برای آژانس ضرب الاجل تعیین کند 
آمریکا از مرگ برجام صحبت می کند اما در پشت پرده پیغام می فرستد

کشورهای اروپایی در مقابل برجام مسیر خود را از آمریکا جدا کردند
آمریکا در مقابل برجام رفتار متناقضی در پیش گرفته است  

بورل به دنبال این است که ایران و کشورهای غربی مذاکرات را از سر بگیرند  
 مسائل حقوق بشری نباید مانع تحقق برجام شود  


